
  Folkeoplysningsudvalgsmøde 
20. februar 2025 kl. 16:30-
18:30 

Sted: N.J. Fjordsgade 2, 
lokale 3.10 

 Referat  

Pkt. 1. Godkendelse af dagsorden   Godkendt.  

Pkt. 2. Godkendelse af referat   Godkendt.  

Pkt. 3.  Formandsmeddelelser  Noah Lynge Adkins går på orlov 
fra udvalget fra februar til og med 
juni måned.  

Suppleant for området er 
kontaktet, men har ikke 
mulighed for at indtræde i 
udvalget. Da det ikke er et 
permanent forfald fra udvalget, 
afholdes der ikke 
suppleringsvalg.   

  

Afbud fra Bünyamin Simsek, 
Thure Hastrup, Peter Sporleder, 
Marianne Gasbjerg, og Thomas 
Røntved Jensen.   

Pkt. 4.  Aarhus Ejendomme: Status på 
ejendomssammenlægningen 
og hvilken betydning det har for 
fritidsbrugernes anvendelse af 
anlæg.  

  

Forvaltningschef for Aarhus 
Ejendomme Tyge Wanstrup og 
områdeleder for 
Ejendomsportefølje Jakob 
Haarup Jørgensen holdt oplæg.  

Aarhus Ejendomme arbejder ud 
fra fire plejemærker:  

- Mere klimavenlige 
bygninger  

- Stærkt brugerfokus  
- Mere effektiv og 

datadrevet bygningsdrift  
- Stærke faglige 

fællesskaber  



Betydning for fritidsbrugerne 

Effektiviseringer sker bl.a. 
gennem samlokalisering og 
dobbeltanvendelse af 
kommunens bygninger. Herved 
sikres bedst mulig udnyttelse af 
kvadratmeterne. Dette betyder 
bl.a. at kommunens 
fritidsbrugere skal dele lokaler, 
så vi kan sikre at bygninger ikke 
kun benyttes af en aktør til en 
aktivitet en gang om ugen.  

Globus 1 er et godt eksempel på 
en bygning som har mange 
forskellige brugere.   

 

Udvalget gav udtryk for at 
dialogen er vigtigt i forhold til 
samlokalisering, og at det kan 
være svært at sætte 
professionelle og frivillige i 
samme lokaler.  

 

Udvalget står til rådighed til 
fremtidige drøftelser med 
Aarhus Ejendomme omkring 
fritidsbrugerne.  
 

Pkt. 5 Foreningskonsulenternes 
årsrapport  

Årsrapporten gav anledning til 
spørgsmål om Fritidspas+.  
Anders redegjorde for, at 
indsatsen er en udvidelse af 
målgruppen, så det bliver muligt 
for fagpersonale at udstede et 
fritidspas til målgrupper der går 
ud over den beløbsgrænse, som 
ellers er afgrænsende for 
fritidspasset.  

Yderligere foreslog 
brugergruppen at samle de 
foreningerne, der har modtaget 



støtte fra puljen til ansættelse af 
foreningsudviklere, i et netværk, 
så de kan lære af hinanden. 
Forvaltningen er enige i denne 
betragtning, og vil se nærmere 
på dette.  

Udvalget spurgte til, hvorvidt 
husstandsindkomsten udregnes 
ud fra forældre eller alle i 
husstanden der er over 18.  

Forvaltningen har efter mødet 
undersøgt sagen, og 
husstandsindkomsten udregnes 
ud fra alle der er over 18 år. Der 
gives fradrag til enligforsøger.    
 

Pkt. 6 Årsplan  Christina Fruergaard holdt 
oplæg. Oplægget lagde op til en 
drøftelse omkring udvidelse af 
fritidspasset.  

Forvaltningen arbejder på at 
nedsættes en pulje, så man kan 
søge støtte til ture, lejre og 
stævner. Udvalget præsenteres 
for puljen på et kommende 
udvalgsmøde.   
 

Pkt. 7 Aktivitetspasset  
 

Christina Fruergaard holdt 
oplæg om aktivitetspasset og 
benyttelsen af passet.    

Pkt.   Eventuelt  
 

Tilstedeværende: Rabih Azad-Ahmad, Steffen Wich, Aase Pedersen, Torben Dreier, Karin Voldby 
Strüssmann, Bent Sejersen, Lone Hedelund, Keld Kjeldahl, Ulla Kolding, Erik Vigsø, Merete Raun 
Poulsen, Nis Peter Nissen, Inge Lise Johansen og Søren Peter Hansen.  

Øvrige tilstedeværende: Charlotte Gregersen, Heidi Frostholm, Anders Christian Larsen, Christina 
Fruergaard og Helena Gouliaev.  

Afbud: Peter Sporleder, Thure Hastrup, Bünyamin Simsek, Gitte Nygaard Degn, Noah Lynge Adkins, 
Marianne Gasbjerg, og Thomas Røntved Jensen 

 


